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România, campioana UE în
domeniul construcţiilor

România a înregistrat o creştere de
23,3% în domeniul construcţiilor, în iunie 2019
faţă de aceeaşi perioadă a anului trecut.
Valoarea este cea mai mare dintre procentele
ţărilor Uniunii Europene, arată un studiu
Eurostat. În domeniul construcţiilor, producţia
ajustată sezonier a rămas neschimbată în mai
faţă de iunie 2019 în zona euro, dar a scăzut
cu 0,3% în ţările membre UE. În iunie 2019,
faţă de aceeaşi perioadă a anului trecut,
lucrările de construcţii au crescut cu 1% în
zona euro şi cu 0,6% în UE28.În zona euro, în
iunie 2019 faţă de aceeaşi perioadă a anului
trecut, construcţia clădirilor a crescut cu 1,5%
şi cea civilă cu 0,8%. În ţările membre ale
Uniunii Europene, construcţiile civile au
crescut cu 1,4%, iar construcţiile de clădiri au
înregistrat un avans de 0,5%, în iunie 2019,
faţă aceeaşi lună a anului trecut.

Cele mai mari creşteri ale producţiei în
construcţii au fost observate în România (+
23,3%), Ungaria (+ 20,2%) şi Slovenia (+
5,5%). Scăderile au fost înregistrate în
Slovacia (-2,1%), Regatul Unit (-2,0%),
Suedia (-0,9%) şi Belgia (-0,3%).

În zona euro, în iunie 2019, comparativ cu
mai 2019, construcţiile civile au crescut cu
0,3% în timp ce construcţiile de clădiri au
scăzut cu 0,5%. În statele Uniunii Europene,
în iunie faţă de mai 2019, construcţiile civile
au scăzut cu 0,5%, iar construcţiile de clădiri
cu 0,2%.

Câte pensii de serviciu 
se plătesc în România

La finalul lunii iulie 2019, existau 3.814
beneficiari de pensii de serviciu, în baza Legii
303/2004, privind statulul procurorilor şi
judecătorilor. Pensia medie în cazul acestor
beneficiari era de 18.315 lei, din care 17.143
de lei cotă suportată din bugetul de stat. În
total, potrivit datelor centralizate de Casa
Naţională de Pensii (CNP), la sârşitul lunii
iulie 2019 exista un număr total de 9.326 de
beneficiari de pensii de serviciu. Dintre
aceştia, cei mai mulţi, cu un număr de 3.814,
sunt beneficiari ai statulului procurorilor şi
judecătorilor. Pensia medie în cazul acestor
categorii a fost, la sfârşitul lunii iulie 2019, de
18.315 lei, din care 17.143 de lei cotă

suportată din bugetul de stat, iar 3.273 cotă
din bugetul asigurărilor sociale de stat. Pensia
medie în cazul membrilor corpului diplomatic
şi consular era de 5.537 lei, din care 3.373 lei
suportaţi de la bugetul de stat. De această
pensie, beneficiau la sfârşitul lui iulie 850 de
persoane. În ceea ce priveşte statutul
funcţionarului public parlamentar, numărul
acestora era de 805 persoane iar pensia
medie de 4.475 de lei. Reprezentanţi ai (CNP)
au precizat că pensiile de serviciu se stabilesc
în baza unor legi cu caracter special.

Pe scurt.

La şedinţa
coaliţiei de
luni au

participat, potrivit unor
surse politice, Mihai
Fifor şi Eugen
Teodorovici, care au
aşteptat 20 de minute
să vină Viorica Dăncilă,
reprezentanţii PSD
anunţând că premierul
urmează să vină. În
cele din urmă, discuţia
a început fără liderul
Executivului și fără o
explicație legată de
absenţa Vioricăi
Dăncilă. Ulterior,
secretarul general PSD,
Mihai Fifor, a declarat
că luni a avut loc o
nouă şedinţă a coaliţiei
PSD-ALDE, catalogând
discuţia drept
“productivă” şi
precizând că relaţiile
din interiorul alianţei sunt stabile şi
funcţionale. 

Robert Filip, ALDE Gorj:
Şantajul l-a inventat PSD. Suntem
despărţiţi de foarte mult timp

ALDE este un partener serios şi
din acest motiv a avut de pierdut,
spune vicepreşedintele ALDE Gorj,
Robert Filip. „Din punctul meu de
vedere, oricum suntem despărţiţi (de
PSD - n.r.) de foarte mult timp”,
adaugă acesta. Robert Filip,
vicepreşedinte al ALDE Gorj, a
declarat, pentru MEDIAFAX, că în
cazul în care coaliţia a funcţionat şi în
ţară aşa cum a funcţionat în Gorj,
atunci „am fost aliaţi doar ca să le fie
bine unora mai mari şi aceştia mai
mici să sufere”.

”Viziunea noastră ca partid, la
nivel de ţară şi la nivel de judeţ, este

una mult mai sănătoasă şi mai
constructivă decât cea a PSD-ului.
Nu am reuşit ca să ne impunem cu
adevărat punctul de vedere, câteva
lucruri care erau totuşi esenţiale
pentru un cadru legislativ mai
sănătos. Consider că tot timpul
acesta am fost nişte parteneri serioşi,
iar pentru faptul că am fost parteneri
serioşi am avut de pierdut. Cred că
şantajul l-a inventat PSD-ul, nu
ALDE, de-a lungul timpului. Din
punctul meu de vedere, oricum
suntem despărţiţi de foarte mult
timp”, a spus Filip.

Horia Nasra, PSD Cluj: Alianţa
cu ALDE trebuie să continue. E ca
într-o familie, mai intervin discuţii

Alianţa cu ALDE trebuie să
continue, spune preşedintele PSD
Cluj, deputatul Horia Nasra. O alianţă

e ca o familie, mai intervin discuţii,
dar în final contează măsurile,
adaugă acesta. Horia Nasra a
declarat, marţi, că în contextul
prezidenţialelor, o coaliţie de stânga
poate învinge candidatul dreptei. „Nu
trebuie să facem greşeala din 2014,
când a fost destructurată Uniunea
Social Liberală! În 2016 am plecat la
drum cu cei din ALDE şi consider că
formula actuală trebuie păstrată, ba
chiar, în contextul prezidenţialelor, o
coaliţie de stânga poate învinge
candidatul dreptei. La nivel central,
liderii PSD vor avea oricâte discuţii
sunt necesare cu partenerii de la
ALDE pentru continuarea colaborării.
Ca într-o familie, în viaţa de zi cu zi
mai intervin discuţii, însă, la final,
doar măsurile bune pentru oameni
trebuie să conteze”, a spus Nasra.

Negocieri la Bruxelles

Dăncilă a discutat cu von der Leyen despre
viitorul comisar european român

Pensia medie pentru magistraţi
depășește 18.300 lei

Premierul Viorica Dăncilă a
discutat, marţi, cu preşedintele
Comisiei Europene, Ursula von der
Leyen, despre desemnarea noului
comisar european din partea
României. Cei doi Înalţi Oficiali
urmează să mai aibă o întrevedere în
perioada următoare , transmite
Guvernul, într-un comunicat de
presă.

„Prim-ministrul Dăncilă a avut
astăzi, la Bruxelles, o întrevedere cu
preşedintele Comisiei Europene,
Ursula von der Leyen, în continuarea
dialogului pe care premierul român şi
oficialul european l-au iniţiat în cadrul
unei convorbiri telefonice din 29 iulie
a.c.. (...) În cadrul discuţiilor, au fost
abordate aspecte legate de viitorul
comisar european din partea
României, inclusiv în ceea ce

priveşte conturarea portofoliului
alocat ţării noastre în cadrul Comisiei
Europene. Cei doi înalţi oficiali au
convenit să continue dialogul în
perioada următoare”, a transmis
Executivul.

Unul dintre subiectele abordate a
vizat implementarea Agendei
Strategice a UE. „Cei doi oficiali au
avut o discuţie amplă cu privire la
priorităţile viitoarei Comisii Europene
şi implementarea Agendei Strategice
a UE (2019-2024). În context, prim-
ministrul Viorica Dăncilă a prezentat
obiectivele României pentru perioada
suprapusă mandatului noii Comisii
Europene, în domenii legate de
asigurarea securităţii energetice,
sectorul digital, schimbările climatice,
rolul UE în plan global”, se mai arată
în comunicat.

Ultima discuţie pe care Dăncilă o
avusese cu Ursula von der Leyen a
fost pe 29 iulie, când premierul i-a
transmis preşedintelui ales al
Comisiei Europene că România
doreşte, în cadrul Colegiului
Comisarilor, un portofoliu consistent
care să reflecte experiența ţării
noastre. Şeful Executivului a spus
atunci că România va trimite două
propuneri pentru funcţia de comisar
european, „o femeie şi un bărbat”.

Surse politice au declarat pentru
MEDIAFAX că propunerile
Guvernului pentru funcţia de comisar
european sunt europarlamentarii
PSD Dan Nica şi Rovana Plumb. Ei
fac parte din formaţiunea politică
europeană a Socialiştilor şi
Democraţilor, a doua ca reprezentare
în Parlamentul European.

Aliați și nu prea...

Ce cred lideri locali despre
criza din coaliţia de guvernare

„Relaţiile din interiorul alianţei sunt stabile şi funcţionale.“ Nu o spun
cei doi lideri ai Coaliției, ci Mihai Fifor, secretarul general al PSD


